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    RUSSIA. Alexandre I, 1801-1825. Gold medal 1825, by Klepikov, 68.5 mm. Tsar death. Obv. АΛЕКСАНДРЪ I БΛАГОСΛОВЕННЫЙ ...             Читать далее
                    


                    

	
		Базовая стоимость лотов:
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                                                        Описание                                                

                                                

                                                
                                                
                                                                                                                        
                                                                        RUSSIA. Alexandre I, 1801-1825. Gold medal 1825, by Klepikov, 68.5 mm. Tsar death. Obv. АΛЕКСАНДРЪ I БΛАГОСΛОВЕННЫЙ - СКОНЧАΛСЯ ВЪ ТАГАНРОГ 19 НОЯБРЯ 1825. Laureate head right, signed К: А: КΛЕП below. All around, a snake biting its own tail. Rev. НАШЪ АНГЕΛЪ ВЪ НЕБЕСАХЪ. In cyrillic «Our Angel is in Heaven». Large radiant All-Seeing Eye, date 1812 below. Diakov 429.2 (R4). Gold. 174.37 g. Extremely rare medal. 
UNC small mark on the edge 
 
Ex. Hess-Divo auction 291, 8 may 2002, lot 83. 
 
Born on December 22, 1777 in St. Petersburg, Alexander 1st became the Emperor of Russia in 1801 following the assassination of his father Paul. He is best known for having courageously resisted the invasion of his country by the French armies in 1812 and for having contributed to the fall of Napoleon I. Later surrounded by an aura of glory and considering himself invested with a quasi-mystical mission, he was the instigator of the Holy Alliance whose aim was to preserve Europe from the troubles and propagation of the French Revolution. During a trip to southern Russia in autumn of 1825, he contracted typhus which killed him in the city of Taganrog. The sudden death of such a popular Tsar, left the entire empire doubtful to the point that many rumors soon circulated, the most widespread rumor being that the death of Alexander and his funeral were staged to allow the monarch, allegedly weary of power to renounce the throne, and to secretly retire to a monastery. We are therefore not surprised if this medal is rich in symbols. On the obverse: wearing the laurel wreath of the victor, the Tsar is surrounded by a snake biting its tail, symbol of eternity. The date of his death, November 19, 1825, which follows the Julian calendar and corresponds to December 1st of the Gregorian calendar. What can be said of this intriguing reverse? Let us simply note that Alexander was, from his earliest age, a member of the Freemasonry. As for the date 1812, it probably recalls the brilliant but cruel campaign of Russia which will lead the Tsar to Paris, and to his becoming the leading power in Europe. This impressive medal, by its size and quality, is certainly one of the highlights of this catalog. Indeed, these medals are rare and even more so in gold, utilizing a Masonic symbol to mark the death of an emperor 
 
Né le 22 décembre 1777 à Saint-Pétersbourg 1, Alexandre Ier devient empereur de Russie en 1801, à la suite de l’assassinat de son père Paul. Il est connu pour avoir courageusement résisté à l’invasion de son pays par les armées françaises en 1812 et pour avoir contribué à la chute de Napoléon Ier. Auréolé de gloire et s’estimant investi d’une mission quasi mystique, il est l’instigateur de la Sainte Alliance qui a pour but de préserver l’Europe des troubles et des acquis de la Révolution. Lors d’un voyage dans le sud de la Russie à l’automne 1825, il contracte le typhus qui le terrasse dans la ville de Taganrog. Cette mort subite d’un tsar très populaire laisse dubitatif l’ensemble de l’empire, au point que de nombreuses rumeurs circulent bientôt, la plus répandue voulant que la mort d’Alexandre et ses funérailles ne fussent qu’une mise en scène, permettant à ce monarque las du pouvoir de renoncer au trône pour se retirer en secret dans un monastère. Ne nous étonnons donc pas si cette médaille est pleine de symboles. À l’avers : portant la couronne de laurier du triomphateur, le tsar est entouré par un serpent qui se mord la queue, symbole d’éternité. La date de son décès, le 19 novembre 1825, obéit au calendrier julien qui correspond au 1er décembre du calendrier grégorien. Que dire de son étrange revers ? Notons simplement qu’Alexandre est, dès son plus jeune âge, un membre de la franc-maçonnerie. Quant à la date de 1812, elle rappelle probablement la brillante mais cruelle campagne de Russie qui mène le tsar à Paris, voire à la tête de l’Europe. Cette imposante médaille est certainement par son module et sa qualité l’un des fleurons de ce catalogue. En effet, rarissimes sont les médailles, de surcroît en or et d’une pareille taille, qui mettent en évidence un symbole maçonnique pour marquer le décès d’un empereur. 
 
1 Il est le petit-fils de l’impératrice Catherine II.
                                                                

                                                                

                                                                                                                        
                                                                        ロシア
アレキサンドル1世(在位期間1801年〜1825年)金メダル1825年(作成者:Klepikov氏)ツァーリ逝去記念
直径:,68.5ミリ
 表面:「АΛЕКСАНДРЪ I БΛАГОСΛОВЕННЫЙ - СКОНЧАΛСЯ ВЪ ТАГАНРОГ 19 НОЯБРЯ 1825.」右向きの有冠タイプ、首の下にК: А: КΛЕПの刻印あり. 周りは自分の尻尾を噛む蛇
裏面:「НАШЪ АНГЕΛЪ ВЪ НЕБЕСАХЪ.」
 キリル文字で «Our Angel is in Heaven我らの天使が天国にいる». プロビデンスの目(神の全能の目)、真下に1812年
参考専門書:Diakov 429.2 (R4).
重さ:174.37gr！！！


最高に希少、ずっしりとした重さで重量感が抜群。
未使用状態、エッジに小さいマークあり。
 Ex. Hess-Divoオークション291, 8 may 2002年5月8日、出品番号83番


1777年12月22日サンクトペテルブルク生まれ。父パーヴェル1世が暗殺された後、早くも1801年ロシア皇帝となる。
1812年ナポレオンの失脚に繋がったフランス軍の侵略を防ごうと勇敢に戦ったことで知られる。


「我が魂は今や光明を見出し、神の啓示により自分はヨーロッパの調停者という使命を帯びることとなった」と断言するようになった。


キリスト教倫理観に基づく神聖同盟を結成してヨーロッパ諸国のあらゆる自由主義運動や国民主義運動の弾圧に協力した。


タガンログ市で11月熱病に罹り、快癒することなくチフスで崩御した。48歳。


48歳の若さと身体的にはまだまだ健康と見られていたことから、その死を不可解なことと見なし、実はアレクサンドル1世は生きていて身分を隠して隠棲したとする説も流布された。特にシベリアに現れたフョードル・クジミッチこそアレクサンドル1世に他ならないとする「クジミッチ伝説」が良く知られる。


自分の尻尾を噛む蛇のシンボルが強く「未来永劫」を意味します。


若いうちから、アレキサンドル1世はフリーメイソンのメンバーの一人。
1812年の日付は、フランス軍侵略のときで、後退する焦土作戦などでナポレオンの失墜後、ヨーロッパ最強の君主となったアレクサンドル1世は、ヨーロッパに新たな国際秩序を再建すべく「ヨーロッパの救済者」としての自負を持ってウィーン会議に臨んだ。
本品が本オークションの最も凄い逸品の一つです。
ツァーリ逝去記念メダルにフリーメイソンのシンボルが使われるのが非常に稀である。
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